
 

   

-Portefeuillehoudersoverleg Madivosa van de Westfriese gemeenten 

Het portefeuillehoudersoverleg is geformaliseerd overleg tussen bestuurders van de Westfriese colleges met het doel 

tot uitwisseling van standpunten te komen en daarmee afstemming te bewerkstelligen op de diverse beleidsterreinen. 

In het portefeuillehoudersoverleg is geen sprake van formele besluitvorming. Het overleg kan leiden tot adviezen aan 

de afzonderlijke colleges van burgemeester en wethouders over regionale aangelegenheden, die ter zake besluiten 

kunnen nemen. Binnen de gemeenten gelden de normale besluitvormingsprocedures en regels voor openbaarheid.  

 

Conceptverslag pho Madivosa 1 juli 2021 

Aanwezig: dhr. S. Broersma (voorzitter, Hoorn), mw. S. Visser-Botman (Drechterland), dhr. D. 

Luyckx (Enkhuizen), dhr. S. Bashara, mw. M. van der Ven, mw. K. Al Mobayed (Hoorn), dhr. W. 

Bijman (Koggenland), mw. R. Wiersma-de Faria en dhr. R. Tesselaar (Opmeer), mw. L. Groot 

(Stede Broec), mw. Y. Swiers en mw. D. Smink (secretariaat) 

Tevens aanwezig: bij agendapunt 3 mw. C. van Stiphout (Medemblik), bij agendapunt 4 mw. M. 

van Kampen (Schagen), mw. N. Kloosterman (Den Helder) en mw. S. van Tunen (Hoorn), bij 

agendapunt 6 dhr. S. Huwaerts (GGD Hollands Noorden) en dhr. R. Paus (Hoorn), bij agendapunt 7 

mw. M. Talstra (Hoorn) en mw. M. Kok (Medemblik) 

Verhinderd: dhr. D. Kuipers (Enkhuizen) 

 

Agenda                   

 

1.  Opening 

 

De voorzitter opent via Teams de vergadering. 

 

Op verzoek van de bestuurlijke opdrachtgevers is agendapunt 5 (inrichtingsvoorstel regionaal 

inburgeringsteam) Inburgering) van de agenda gehaald.  

Dhr. Tesselaar geeft een toelichting: 

- In de meicirculaire is gebleken dat gemeenten minder Rijksmiddelen krijgen dan van tevoren is 

 aangegeven. Gemeenten kunnen alleen uitvoering geven aan de nieuwe wet Inburgering als de 

 middelen toereikend zijn. Dit is wel het uitgangpunt en is ook zo vastgesteld in de 

 gemeenteraden. De projectgroep inburgering onderzoek de oorzaak hiervan en is hierover in 

 gesprek met het ministerie en Divosa.  

- WerkSaam is positief over de inburgeringstaak, maar heeft zorgen geuit over de uitvoering van 

 de taken door de verlaging van de Rijksmiddelen en de duurzaamheid van het team. 

- Ook bij de inkoop leerroutes zijn middelen die gemeenten ontvangen niet toereikend om een 

 kwalitatief goed aanbod te kunnen realiseren.  

- Dit alles houdt in dat er op dit moment geen besluit kan worden genomen over het 

 inrichtingsvoorstel. De zomerperiode wordt gebruikt e.e.a. verder uit te werken en te 

 verduidelijken, zodat er uiteindelijk een kwalitatief en gedragen inrichtingsvoorstel ligt.  

- De Westfriese gemeenten bereiden samen met de wethouders in de regio Alkmaar en Kop van 

 Noord-Holland een brandbrief voor richting de minister met de strekking dat de wet alleen kan 

 worden uitgevoerd als de gemeenten voldoende middelen krijgen om de inburgeraars een 

 kwalitatief goed aanbod te doen. Graag hiervan melding maken in de colleges, zodat de brief 

 met enige snelheid verzonden kan worden.  

Vervolg: 

- Op 29 september a.s. worden de raadsleden bijgepraat in de regionale raadsledenbijeenkomst.  

- Het vaststellen van de verordening door de gemeenteraden staat gepland in kwartaal 4 in 2021 

 blijft ongewijzigd.  

- De start van het RIT zal wellicht vertraging opleveren, zodanig dat er niet per 1 januari gestart 

 zal worden. De verwachting is wel dat dit in de regio kan worden opgevangen.  

 

Opmerkingen: 

- Dhr. Luyckx pleit ervoor de discussie in het juiste gremium, het Madivosa te voeren, om ruis te 

 voorkomen. Daarnaast moet de lokale binding goed geborgd zijn.  

 

2. Verslag vorige vergadering     

> Voorstel: 



 

   

Vaststellen van het Conceptverslag Madivosa 3 juni 2021 

 

Opmerkingen: 

- Naar aanleiding van agendapunt 6 (mededelingen/rondvraag) over de Westfriese 

 Sportexperience:  

 *  Afspraak was een voorstel/memo te agenderen voor deze vergadering over de extra   

  middelen. Deze staat nu niet op de agenda.  

 * Mw. Fit heeft de initiatiefnemer gesproken dat zij zich eerst moeten richten tot de   

  afzonderlijke colleges. Indien er aanleiding voor is, wordt het geagendeerd voor het   

  Madivosa. 

 

Het Madivosa besluit: 

- Het conceptverslag Madivosa 3 juni 2021 ongewijzigd vast te stellen. 

 

Overig                                                                                     dossierhouders Groot, Van der Ven en Kuipers 

 

3. Kansrijke Start                                                                                                            

Gemeenten ontvangen voor 2 jaar extra middelen van het Rijk voor het actieprogramma “Kansrijke 

Start”. Binnen de regio Westfriesland willen wij deze middelen inzetten voor het programma “Nu 

Niet Zwanger”. Hiervoor is een projectplan opgesteld en GGD Hollands Noorden zal de uitvoerder 

zijn. Voordat hier per september 2021 mee gestart kan worden, moet op het projectplan en de 

financiën een besluit genomen worden. Dit voorstel sluit aan bij het thema “Sociaal Domein“ binnen 

het Pact van Westfriesland. De regio wil een gezonde en inclusieve regio zijn waarin iedereen mee 

doet en waarin (kwetsbare) inwoners een passend zorgaanbod krijgen. Het sluiten van een coalitie 

Kansrijke start Westfriesland en het uitrollen van het programma Nu Niet Zwanger draagt hier 

volledig aan bij. 

 

> Voorstel:  

1. In te stemmen met het projectplan “Kansrijke Start: de implementatie van het programma Nu 

 Niet Zwanger in regio Westfriesland” en GGD Hollands Noorden de opdracht te geven dit project 

 uit te voeren.  

2. In te stemmen met een regionale financiering van € 97.025,- en deze op basis van solidariteit 

 en inwoneraantal te verdelen over de zeven Westfriese gemeenten.  

3. De gemeente Medemblik als bestuurlijk opdrachtgever aan te stellen.  

 

Opmerkingen: 

- Mw. Van der Ven geeft een toelichting. Dit sluit aan bij het Pact en is een vervolg op eerdere 

 afstemming in het Madivosa van april 2020.  

 

Het Madivosa besluit: 

1. In te stemmen met het projectplan “Kansrijke Start: de implementatie van het programma Nu 

 Niet Zwanger in regio Westfriesland” en GGD Hollands Noorden de opdracht te geven dit project 

 uit te voeren.  

2. In te stemmen met een regionale financiering van € 97.025,- en deze op basis van solidariteit 

 en inwoneraantal te verdelen over de zeven Westfriese gemeenten.  

3. De gemeente Medemblik als bestuurlijk opdrachtgever aan te stellen. 

 

Overig 

 

4. Presentatie asielopvang                                                                                                 

Eind april 2021 is er een Regionale Regietafel asielopvang georganiseerd. Hierbij waren 

vertegenwoordigers van de drie subregio’s uit Noord-Holland Noord aanwezig: HAL/BUCH, de Kop 

en Westfriesland. Het doel van de regietafel is de gezamenlijkheid in de regio meer op te pakken, 

aansluiten bij wat er speelt en met elkaar kijken hoe we elkaar als regio kunnen ondersteunen bij 

de asielopvang. Tijdens de regietafel is een presentatie gegeven van de asielopvang in de regio. 

Afgesproken is dat de gegeven presentatie gedeeld wordt met de portefeuillehouders binnen de 

regio Noord-Holland Noord. 



 

   

 

> Voorstel:  Kennis te nemen van de presentatie Regionale Regietafel asielopvang. 

 

Opmerkingen: 

- Mw. Van Kampen dankt voor de gelegenheid in dit gremium onze gezamenlijke 

 verantwoordelijkheid te duiden. Versus de andere regio’s in de provincie levert NHN een grote 

 bijdrage in huisvesting asielzoekers, m.n. de gemeenten Den Helder en Heerhugowaard. Een 

 andere verantwoordelijkheid van alle gemeenten is de huisvesting statushouders. De CdK en het 

 ministerie (h)erkennen het probleem van te weinig beschikbare huisvesting Noord-Holland 

 breed, echter de taakstelling blijft.  

- Mw. Kloosterman geeft een presentatie met daarin een toelichting op de in 2020 vastgestelde 

 Uitvoeringsagenda Flexibilisering Asielketen.  

 Zij schetst kort de huidige nijpende situatie in de asielzoekerscentra (capaciteit COA wordt voor 

 98% benut waarvan 40% door statushouders), de 3 typen opvanglocaties in het 

 toekomstbeeld; GVL’s, satellietlocaties en regionale opvang locaties, de huidige en 

 toekomstige capaciteitsbehoefte/taakstelling en verdeling in NHN.  

- De voorzitter dankt voor de heldere uiteenzetting.  

- Mw. Groot vindt het een lastig vraagstuk. In de bestaande woningvoorraad is weinig of geen 

 huisvesting mogelijk voor statushouders.  

 * Een regionale opvanglocatie leent zich bij uitstek voor een gezamenlijke oplossing in het 

 woonvraagstuk; niet alleen voor statushouders, maar ook voor spoedzoekers, studenten etc.  

- Mw. Al Mobayed vraagt naar een concreet verzoek aan de regio Westfriesland.  

 * Concrete vraag is een substantiële regionale opvanglocatie in de regio Alkmaar of   

  Westfriesland; een sleutel tot de oplossing van huisvesting statushouders en een koppeling  

  naar andere problematiek.  

- Mw. Visser pleit ervoor ook de portefeuillehouders ruimte hierbij te betrekken. Ook heeft zij 

 zorgen over de lange route tot een eigen huis voor een asielzoeker/statushouder.  

 *  Bij de toegang wordt direct gekeken naar de meest passende locatie, afhankelijk van de kans 

  op een verblijfsvergunning.  

- Mw. Kloosterman verduidelijkt op verzoek van de bestuurders de benodigde plekken in de korte 

 termijn visie (vanaf 2020 in elke provincie 417 plekken noodopvang) en de lange termijn visie 

 (450 gemiddeld in een regionale opvang locaties). Huidige totaal benodigde plekken in NHN is 

 nu nog 300 plekken (rekening houdend met de opvang in Den Helder).  

 De oproep aan elke gemeente is te kiezen voor een integrale benadering van de diverse 

 vraagstukken (jongeren, spoedzoekers, studenten etc.).  

- Mw. Van Kampen verzoekt de bestuurders na te gaan of in eigen huis wordt voldaan aan de 

 taakstelling statushouders. Het gesprek hierover moet wel gevoerd worden. Ook om de 

 discussie aan te gaan over een eventuele regionale opvanglocatie in onze regio.  

- Dhr. Bijman refereert aan de rol van de provincie in het beleid rondom creëren nieuwe 

 huisvesting.  

- Westfriesland blijft in overleg met regio Alkmaar om te kijken naar de mogelijkheden voor 

 een  regionale opvanglocatie. De voorzitter benoemt de komende gemeenteraadsverkiezingen 

 als aandachtspunt.  

 

Het Madivosa besluit: 

- Kennis te nemen van de presentatie Regionale Regietafel asielopvang. 

- Dit onderwerp voor gezamenlijke bespreking te agenderen in een gezamenlijk overleg 

 Madivosa/VVRE met inachtneming van de gemaakte opmerkingen.  

 

 

Gezamenlijke werkwijze inburgering                                              dossierhouders Tesselaar, al Mobayed 

(veranderopgave Wet inburgering)                                                                                                                       

 

5. Inrichtingsvoorstel Regionaal Inburgeringsteam   

 

Dit agendapunt is op verzoek van de bestuurlijke opdrachtgevers van de agenda gehaald (voor 

toelichting zie bij opening).     

 



 

   

 

 

                                       

 

Maatschappelijke opvang, Beschermd wonen en Verwarde personen (kwetsbare personen)                                                                                      

                                                                               Dossierhouders: Al Mobayed, Tesselaar en Wiersma – de Faria 

 
6. Knelpunt OGGZ-meldingen bij Vangnet en Advies van de GGD                                     

Al enkele jaren stijgt het aantal OGGZ-meldingen bij Vangnet en Advies, van iets meer dan 500 in 

2015 naar bijna 1.000 in 2020, bijna een verdubbeling. De formatie van Vangnet en Advies is in 

deze periode slechts met 15% uitgebreid. Vangnet en Advies handelt de meldingen af, maar vervult 

ook een rol als adviseur en aanjager in het zorgproces. Die rol komt nu in de knel. Op termijn zijn 

keuzes noodzakelijk over de taken die Vangnet en Advies voor de gemeenten uitvoert. Tot die tijd 

wordt voorgesteld de formatie incidenteel uit te breiden. De OGGZ vormt onderdeel van de Actie 

Uitvoering regionale visie (psychisch) Kwetsbare Inwoners.  

 

> Voorstel:  

1.  Kennis te nemen van de memo van de GGD over het stijgend aantal OGGZ-meldingen; 

2. Kennis nemen van afspraken met de GGD om te komen tot een visie op de OGGZ in 

 Westfriesland, eind 2021; 

3. Voor de periode 1 juli 2021 tot en met 30 juni 2022 de GGD de ruimte te bieden Vangnet en 

 Advies tijdelijk uit te breiden met 1 fte; 

4. De kosten van € 100.000 voor de periode 1 juli 2021 – 30 juni 2022 te dekken uit het regionaal 

 budget MO/BW. 

 
Opmerkingen: 
- Drechterland vraagt of de gevraagde tijdelijke inzet wordt meegenomen in de begroting.  

 * Dit is afhankelijk van de afspraken die worden opgenomen in de nieuwe visie (beslispunt 2).  

- Enkhuizen pleit voor een analyse naar de achtergrond van de 100% stijging van het aantal 

 OGGZ meldingen.  

 *  Een goede analyse is belangrijk, maar het is een landelijk probleem en er is sprake van een  

  veranderde samenleving.  

 

Het Madivosa besluit:  

1.  Kennis te nemen van de memo van de GGD over het stijgend aantal OGGZ-meldingen; 

2. Kennis nemen van afspraken met de GGD om te komen tot een visie op de OGGZ in 

 Westfriesland, eind 2021; 

3. Voor de periode 1 juli 2021 tot en met 30 juni 2022 de GGD de ruimte te bieden Vangnet en 

 Advies tijdelijk uit te breiden met 1 fte; 

4. De kosten van € 100.000 voor de periode 1 juli 2021 – 30 juni 2022 te dekken uit het regionaal 

 budget MO/BW. 

 

Kunst & Cultuur                                                                               dossierhouders Nederpelt en Visser, Bashara  

 

7. Regionaal Cultuurprofiel NHN                                                                            

Noord-Holland Noord (NHN) was en is niet specifiek in beeld bij het ministerie van OCW. Om wel 

zichtbaar te worden voor het Rijk heeft NHN, onder leiding van de gemeente Alkmaar én in 

samenwerking met de andere twee centrumgemeenten (Den Helder en Hoorn), in 2018 aan het 

ministerie laten weten aan een regionaal cultuurprofiel te gaan werken. Hoewel de toenmalige 

deadline van 1 november 2018 te vroeg kwam, is wel het signaal afgegeven dat NHN een regio op 

zichzelf is die zich ook op cultureel gebied wil positioneren. Het startpunt van deze positionering 

wordt gevormd door voorliggend cultuurprofiel. Dit regionaal cultuurprofiel wordt na vaststelling 

door de colleges aangeboden aan de provincie, het ministerie van OCW en de Raad voor Cultuur. 

Als onderdeel van het uitvoeringsplan Pact van Westfriesland 7.1 heeft het regionaal cultuurprofiel 

2 doelen, namelijk: 

 

1. Als regio zichtbaar worden bij het ministerie van OCW, zodat men zich bewust is van de 



 

   

aanwezigheid én impact van de cultuursector in regio NHN. Naar verwachting is op termijn 

de kans groter om als regio meer te profiteren van het landelijk beleid (via bijvoorbeeld 

subsidies); 

2. Als gemeenten en cultureel veld in NHN beter samen te werken en meer met elkaar te 

verbinden. Dit maakt het culturele veld en de regio als geheel sterker.  

 

> Voorstel:  In te stemmen met bijgevoegd regionaal cultuurprofiel Noord-Holland Noord 

 

Opmerkingen: 
- Dhr. Bashara geeft een toelichting op het voorstel. Hij benadrukt de noodzaak van het hebben 

 van een regionaal cultuurprofiel om bij de rijksoverheid aanspraak te kunnen maken op 

 middelen voor cultuurinvesteringen. Dit is de start. Het proces tot verdere aanscherpingen en 

 aanvullingen wordt voortgezet.  

- Dhr. Luyckx beveelt aan ook de gezamenlijkheid te zoeken met gebieden in NHN die mogelijk 

 aan kunnen sluiten, bijvoorbeeld ten zuiden van Hoorn.  

- Graag nog een doorvertaling naar een uitvoeringsagenda.  

 

Het Madivosa besluit:  

Met inachtneming van de genoemde opmerkingen 

- In te stemmen met bijgevoegd regionaal cultuurprofiel Noord-Holland Noord 

 

Regionale Samenwerking  / Samenwerking Huisartsen WF        

                                                                                           dossierhouders  Visser, Van der Ven en Kuipers 

 

8. Werkplan samenwerking huisartsen 2021-2022                                                        

Op 3 juni 2021 heeft u in het Madivosa gesproken over het werkplan Jeugdhulp 2021-2022. Hierin 

is aangegeven hoe de samenwerking tussen de huisartsen en gemeenten in de tweede helft van 

2021 en het jaar 2022 verder geïntensiveerd wordt. Het convenant Jeugdhulp – Huisartsen geldt 

daarbij als basis en de evaluatie over 2020 geeft richting aan de insteek voor 2021-2022. In het 

Madivosa is de wens uitgesproken om iets concreter in beeld te krijgen hoe de inzet vanuit de 

WFHO/Zorgkoepel eruit zou kunnen zien en wat dat concreet op zou kunnen leveren in de 

samenwerking tussen huisartsen en gemeenten. 

 

> Voorstel:  

1. Kennis te nemen van de aanvulling op het eerdere voorstel Madivosa in de vorm van 

praktische voorbeelden van de uitvoering 

2. In te stemmen met het werkplan 2021-2022 

3. Een financiële bijdrage toe te kennen van € 68.300,- voor de tweede helft van 2021 en het 

gehele jaar 2022. 

 

Opmerkingen: 
- Enkhuizen is voor dit jaar akkoord, maar er moet echt een verbetering gerealiseerd worden 

 inzake de wijkteams en het voorkomen van 2e lijnszorg.  

- Medemblik heeft ervoor gekozen niet deel te nemen. Er wordt nog gekeken naar een oplossing 

 om dit op vangen in het verdelen van de kosten.  

- WFHO heeft aangegeven te willen aanhaken bij de ZorgAcademy. Dit is voor de regionale 

 samenwerking belangrijk.  

 

Het Madivosa besluit: 

1. Kennis te nemen van de aanvulling op het eerdere voorstel Madivosa in de vorm van praktische 

 voorbeelden van de uitvoering 

2. In te stemmen met het werkplan 2021-2022 

3. Een financiële bijdrage toe te kennen van € 68.300,- voor de tweede helft van 2021 en het 

 gehele jaar 2022. 

 

Overig 

 



 

   

9. Ingekomen stukken/Mededelingen/Rondvraag                

Tijdens dit agendapunt is er gelegenheid voor leden van Madivosa elkaar desgewenst kort 

mondeling te informeren over actuele ontwikkelingen bij dossiers waarop zij dossierhouder zijn 

en/of elkaar vragen te stellen over specifieke dossiers.  

 

> Voorstel:   

- Uitwisselen informatie en opvattingen over actuele ontwikkelingen.  

 

Rondvraag/mededelingen 

- Op 9 juli a.s. vindt de Commissie Zorg & Veiligheid plaats. Er zijn nog geen stukken beschikbaar. 

 Graag deze commissie als een vast agendapunt voor terugkoppeling op de agenda van het 

 Madivosa.  

- Mw. Van der Ven heeft contact gehad met mw. Kukenheim (wethouder in Amsterdam) over een 

 aantal onderwerpen en wat dat voor Westfriesland zou kunnen betekenen, o.a. over de  brief  

    inspectie Jeugdzorg (aanscherpen tekst m.b.t. regio Westfriesland). 

- Namens het Madivosa een compliment voor de heldere bestuurlijke en ambtelijke toelichting 

 over Jeugdzorg Plus in de regionale raadsledenbijeenkomst van 30 juni.  

  

10. Sluiting.      

 

De voorzitter sluit de vergadering. De volgende vergadering vindt plaats op 2 september 2021  

  


